
زنگ خطر براي ورزش ايران
وضعيت قهرمانان ورزش كش��ورمان در فاصله يك سال مانده تا المپيك 
نگران كننده است و نتايجي كه برخي از آنها در چند وقت اخير گرفته اند، 
زنگ خطر را به صدا در آورده اس��ت تا نگراني هاي درباره نتايج احتمالي 
كاروان ايران در المپيك 2016 بالا بگيرد. آخرين آن هم مقام بيس��ت و 
چهارم احساس حدادي در مسابقات قهرماني جهان بود. حدادي در حالي 
در پكن نتوانست حتي از مرحله مقدماتي هم بالا برود كه مدال برنز دوره 
گذشته قهرماني جهان و نقره المپيك را در كارنامه اش دارد. او با توجه به 
اين كارنامه يكي از ش��انس هاي اصلي ايران در المپيك سال آينده است 
اما نتيجه اي كه او در قهرماني جهان به دس��ت آورد، نشان از روند نزولي 
قهرمان شاخص كشورمان دارد. قبل تر از آن شكست حميد سوريان در 
جام بين المللي پيت لاسينسكي لهستان در كنار وضعيت نامشخص ديگر 
مدال آوران كش��تي كه بعد از المپيك لندن مورد بي مهري قرار گرفتند، 
باعث شده تا ترديدها درباره تكرار نتايج درخشان المپيك 2012 در المپيك 
سال آينده در برزيل بيشتر شود. البته اين تنها نتايج كشتي و دووميداني 
نيست كه به نگراني ها دامن زده اس��ت، وزنه برداري ديگر رشته مدال آور 
كش��ورمان در المپيك هم با توجه به نتايجي كه سال گذشته در جهاني 
آذربايجان گرفت، نشان داد كه پولادمردان ايران هم از روزهاي خوبشان 
فاصله گرفته اند. اوج آن هم از دست رفتن مدال طلاي سنگين وزن و قرار 
گرفتن بهداد سليمي روي سكوي دوم جهان بود. در اين وضعيت موضوعي 
كه بيشتر از همه اهميت دارد، واكاوي دلايل اين شكست هاست. اينكه گفته 
شود اين نتايج يك اتفاق است و اين ورزشكاران با همين وضعيت بهترين 
نتيجه را مي گيرند تنها پاك كردن صورت مس��ئله است و بايد اين نتايج 
ضعيف مورد بررسي قرار بگيرد كه چرا چنين اتفاقي افتاده است، اتفاقي كه 

آينده روشني را از نتايج ايران در المپيك برزيل تبيين نمي كند. 
مسئولان وزارت ورزش و كميته ملي المپيك و همچنين فدراسيون هاي 
مربوط نقش زيادي در بازگشت دوباره مدال آوران المپيكي ايران براي المپيك 
سال آينده دارند. المپيك بزرگ ترين ميدان ورزشي دنياست و ورزشكاران 
نزديك به 200 كشور دنيا براي كس��ب مدال به اين رقابت ها مي آيند و از 
چندين سال قبل براي گرفتن مدال در اين مسابقات برنامه ريزي مي كنند. با 
توجه به اينكه بيشتر كشورهاي دنيا با تدارك لازم آماده اين بازي ها مي شوند، 
مدال ها به ورزشكاران آماده ترين كشورها مي رسد و به همين خاطر بايد در 
كشورمان نيز شرايط مناسب براي درخشش نمايندگان ايران در المپيك 
2016 فراهم شود. هرچند با توجه به شرايط اقتصادي كشور، بودجه كافي 
براي آماده سازي ايده آل ورزشكاراني كه مي خواهند به المپيك بروند، وجود 
ندارد اما با مديريت همين پول اندك نيز مي توان شرايطي را به وجود آورد كه 
قهرمان يك رشته ورزشي كه مي خواهد در المپيك مسابقه بدهد، از اينكه 
امكانات كافي ندارد، گلايه نكند و بتواند با انگيزه بالا آماده مسابقات شود. 
نمونه اين كار را امروز كميته ملي المپيك انجام مي دهد و آن هم تخصيص 

بودجه به فدراسيون ها براساس شانس مدال آوري است. 
البته افت برخي مدال آوران المپيكي كش��ورمان در فاصله كمتر از يك 
سال تا المپيك، بيشتر از اينكه جنبه هاي مالي داشته باشد، دلايلي ديگر 
دارد. مانند ناكامي احسان حدادي كه همه چيز از اردوهاي خارج از كشور 
تا امكانات لازم به گفته مسئولان فدراس��يون براي او فراهم بوده اما در 
قهرماني جهان و در حالي كه 11 ماه ديگر در المپيك بايد مسابقه بدهد، 
نمي تواند حتي از مرحله مقدماتي صعود كند. اين عدم موفقيت ها بيشتر 
مي تواند جنبه روحي و رواني داشته باش��د و بديهي است كه مشكلات 
ورزشكاران كشورمان در اين رابطه نيز بايد مورد توجه قرار بگيرد. اينكه 
يك ورزشكار به دلايل مختلف انگيزه اي براي موفقيت ندارد بايد بررسي 
شود و با مشخص شدن دلايل آن توسط كارشناسان و متخصصان، جلوي 
اين موضوع گرفته شود تا ورزشكار بيش��تر از اين ضربه نخورد و بتواند با 
يك ريكاوري در چند ماهي كه تا المپيك زمان باقي مانده است، به شرايط 

خوب برگردد و بتواند در برزيل انتظارات را برآورده كند. 
 

ابراز خرسندي و شعف ستارگان جهان پس از بازي
 فيگو: حضور در ايران 

بسيار لذت بخش و همراه با احترام بود 
ديدار تيم فوتبال ستارگان جهان و ايران، اتفاقي خرسند براي فوتبال ايران 
بود. ديداري كه نتيجه آن اهميت چنداني نداشت اما دليل برگزاري اش كه 
به واسطه كاري خيرخواهانه براي بيماران ام اس بود و حضور ستارگان دنيا 
در ايران ، بسيار مهم بود. ستارگاني كه ايران برايشان جذابيت هاي بسياري 
داشت و از اينكه توانسته بودند به ايران بيايند ابراز خرسندي كردند. چه 
زماني كه در ايران بودند و چه بعد از آن. نظراتي كه بدون شك تا مدت ها در 
رسانه هاي دنيا مطرح مي شود و كاري فرهنگي براي ايران به حساب مي آيد. 
فيگو، كاناوارو، روبرتو كارلوس، فرناندو هيه رو، ميشل سالگادو و ادگار 
داويس و... نفراتي بودند كه جمعه در آزادي به ميدان رفتند و با خود از 
ايران نقشي از واقعيت ها را بردند، به طوري كه پس از اين بازي كاناوارو و 
فيگو با گذاشتن عكس و فيلم در خصوص اين بازي در صفحه اجتماعي 

خود در اينستاگرام از مردم ايران تشكر كردند. 
  در ايران بيشتر از تعطيلات تابستاني خوش گذشت

منديتا، بازيكن س��ابق والنس��يا و لاتزيو يكي ديگ��ر از بازيكنان تيم 
س��تارگان دنيا بود كه از حضور در ايران ابراز خرسندي كرد: »همه ما 
بازيكنان باتجربه اي هستيم و در ميادين زيادي مسابقه داده ايم اما با 
ديدن جمعيت ورزشگاه آزادي احس��اس كرديم دوباره در اروپا بازي 
مي كنيم. از بودن در ايران احساس خوبي داشتم. مي توانستم در اين 
ايام در تعطيلات تابستاني باشم اما خوش��حالم كه در كنار شما مردم 

ايران بودم و به من بيشتر خوش گذشت.«
  از حضور در ايران احساس غرور مي كنم

خواكين رومئو، رئيس جمعيت پيشكسوتان باشگاه رئال مادريد اسپانيا جمعه 
شب در مراسم تجليل از ستارگان جهان در هتل المپيك گفت: »امشب در 
اين مكان ما و شما مردم ايران با يكديگر دوست شده ايم و اينكه در جمع شما 
خوبان هستم، احساس غرور مي كنم. حضور پرشمار تماشاگران در ديدار 
ستارگان فوتبال جهان و ايران خاطره بسيار عالي بود كه در ذهن همه ما 
بازيكنان كه از ملت هاي مختلف هستيم، مي ماند و دوست داريم به خاطر 

اين مهمان نوازي خوب و فوق العاده دوباره به ايران بازگرديم.«
   اميدوارم در ديدار بعدي آزادي پر باشد

فرناندو هيه رو، بازيكن اسپانيايي تيم فوتبال ستارگان فوتبال جهان كه 
همانند س��اير بازيكنان اين تيم از حضور در ايران ابراز رضايت داشت، 
 تأكيد كرد كه اميدوار اس��ت در حضور بعدي اش در ايران ورزش��گاه 
آزادي را پر از جمعيت ببيند: »از ايران به خاطر اين همه مهرباني تشكر 
مي كنم. واقعيت اين است كه ايراني ها خوب بودند و بازيكنان بزرگي 
داشتند. زمين بازي فوق العاده بود و كيفيت خوبي داشت اما اميدوارم 

بار ديگر كه آمديم ورزشگاه پر شود.«
  حضور در ايران لذت بخش بود

لوئيس فيگو، بازيكن پرتغالي تيم ستارگان فوتبال جهان پس از ديدار خيريه 
ستارگان جهان حضور در ايران را لذت بخش توصيف كرد: »اولين بار بود 
كه با هم به ايران آمده بوديم. خيلي براي ما لذت بخش بود. از لحظه اولي 
كه در فرودگاه از ما پذيرايي كردند شرايط بسيار خوب بود. تماشاگران و 
فضاي ورزشگاه فوق العاده بود. احترام بسيار خوبي به ما گذاشتند و از كساني 
كه به ورزشگاه آمدند تشكر مي كنم. براي ما اين اتفاق مهم بود زيرا بازي 
خيريه بود تا به يك سري از انسان هايي كه بيمار هستند، كمك شود. براي 
من و دوستانم لذت بزرگي بود. شرايط بازي خوب بود و نمي شود بيشتر از 
اين انتظار داشت. در ايران فرصت نشد و اتفاق نيفتاد كرش را ببينم، اما اگر 
كرش در ايران نماند او را به خانه ام مي برم)با خنده(. او در كنار اينكه يك 
مربي بزرگ است دوست خوبي براي من است. در دوران بازيگري ام با او كار 
كرده ام. احساس مي كنم به كرش دين دارم. لطفي كه او در حق من كرده، 

بسيار است و هميشه براي او آرزوي موفقيت مي كنم.«
  فكر مي كردم كرش سرمربي ما در ايران باشد 

سالگادو هم درباره سفر به ايران گفت:»از فيگو و هيه رو تشكر مي كنم 
كه به خاطر رفاقت قبول كردند به ايران بيايند. اما همه چيز عالي بود. 
جو ورزشگاه بسيار خوب بود. خيلي وقت بود كه در اين فضا بازي نكرده 
بوديم. صادقانه بگويم فكر مي كردم كرش سرمربي ما باشد اما وقتي به 
تهران رسيديم متوجه شدم دعوتنامه ما به دستش نرسيده است. كرش 
مي داند كه براي ما عزيز است. براي ما خيلي مهم بود كه او سرمربي ما 

شود يك سو ءتفاهم شده بود و از همين جا عذرخواهي مي كنيم.«

طرح استيضاح وزير ورزش به سرانجام نمي رسد. 
با توجه به مدت زمان باقي مانده از عمر مجلس نهم 
بعيد است كه نمايندگان مخالف موفق به استيضاح 
محمود گودرزي شوند. در شرايطي كه تعدادي از 
نمايندگان مردم انتقاد زيادي به عملكرد سكاندار 
وزارت ورزش دارند به نظر نمي رسد در چند ماه 
آينده طرح ارائه ش�ده اعلام وص�ول و گودرزي 
مجبور ب�ه گرفت�ن رأي اعتمادي دوباره ش�ود. 
نكته جالب در اين ماجرا اينكه با وجود واكنش هاي 
هميشگي دولت به استيضاح وزيران گويا اين بار 
وضعيت ب��راي وزير ورزش كمي متفاوت اس��ت. 
بي تفاوت بودن دولتمردان نسبت به جمع شدن 
امضا عليه محمود گودرزي حاكي از آن است كه 
برخي ها بدشان نمي آيد توپ در زمين مجلس بيفتد 
و از طريق استيضاح گزينه جديدي براي احراز پست 
وزارت ورزش معرفي شود. شنيده مي شود دولت نيز 

دل خوشي از وزير فعلي ورزش ندارد. 
  امضاهايي كه پس گرفته شد

نمايندگان در همين چند م��اه باقي مانده از عمر 

مجلس نهم مي كوش��ند برخي وزرا را به جلس��ه 
استيضاح بكش��ند. اين در حالي اس��ت كه دكتر 
گودرزي در 22 ماهي كه از وزير شدنش مي گذرد، 
توانسته منتقدان پروپاقرصي را براي خود دست و 
پا كند. تا جايي كه 45 نفر از نمايندگان پاي نامه 
اس��تيضاحش را امضا كردند. منتها همانطور كه 
انتظار مي رفت برخي ها از تصميم خود پشيمان 
شده اند و امضاهايش��ان را نيز پس گرفته اند. اين 
مسئله يكي از موضوعاتي است كه مجلس را از تب 

و تاب استيضاح انداخته است. 
  صف طولاني براي استيضاح

بحث استيضاح دكتر گودرزي در شرايطي مطرح 
ش��د كه بهارس��تان همچنان با موضوعات بسيار 
مهم تري دس��ت و پنجه نرم مي كند. از جمله اين 
موارد مي توان به صف وزيراني اشاره كرد كه به شدت 
كانديداي استيضاح شدن هستند. با در نظر گرفتن 
دغدغه هاي روز كشور نمايندگان درصدند كه سه نفر 
از وزراي دكتر روحاني را براي گرفتن رأي اعتماد به 
خانه ملت بكشانند. در اين ميان بيژن زنگنه بيش از 

سايرين آماج انتقادها قرار گرفته و نمايندگان زيادي 
خواستار استيضاح او هستند. علاوه بر اين علي اصغر 
فاني، وزير آموزش و پرورش و عباس آخوندي وزير 
مسكن و شهرسازي نيز مخالفان ويژه خود را دارند 
كه تا به ام��روز هرچه زده اند به در بس��ته خورده و 

استيضاح را تنها راه حل باقي مانده مي دانند. 
  زمان اندك

تنها چند ماه ديگر به پايان كار مجلس نهم شوراي 
اس��لامي باقي نمانده و انتخابات مجلس دهم نيز 
اسفندماه امسال برگزار مي ش��ود. با توجه به اين 
مس��ئله مي توان گفت كه نمايندگان فعلي عملًا 
زماني براي به كرسي نش��اندن انتقادهاي خود و 
استيضاح وزيران مغضوب ندارند. حال آنكه همه 
ساله خانه ملت در ماه هاي آخر سال بيشتر زمان 
خود را صرف بررس��ي لايحه بوجه س��ال آينده و 
تصويب آن مي كند. با اين تفاسير با شروع بررسي 
بودجه 95 مجلس بعضاً مجبور به برگزاري جلسات 
فوق العاده هم خواهد ش��د و بعيد اس��ت كه ديگر 
كسي به استيضاح فكر كند. حتي »محمدحسين 

فرهنگي«، عضو هيئت رئيسه مجلس در گفت وگو 
با باشگاه خبرنگاران جوان ضمن تأييد اين موضوع 
اظهار داشت: »تقريباً مطمئنم كه به اين زودي ها 
استيضاح جديدي در صحن مجلس مطرح نخواهد 
شد. پيش بيني بنده اين است كه در مدت زمان باقي 
مانده از دوره نهم مجلس استيضاحي رخ نخواهد داد 
و در صورت برگزاري بعيد مي دانم استيضاحي رأي 
بياورد، مگر آن كه اتفاق خاصي به وقوع بپيوندد.« 

  دلايل اصلي مخالفان گودرزي
نزديك به دو س��ال از عمر وزارت محمود گودرزي 
مي گ��ذرد و در اين م��دت عملكرد اي��ن وزير در 
وزارتخان��ه ورزش و جوان��ان به گون��ه اي بوده كه 
سؤالات بي پاسخ زيادي در ذهن نمايندگان ايجاد 
شده است. عملكرد ضعيف در اداره ورزش كشور، 
علت عدم واگذاري سرخابي هاي پايتخت به بخش 
خصوصي، به پايان نرسيدن طرح هاي نيمه تمام، 
عدم توجه به ورزش شهرس��تان ها و نقاط محروم، 
عدم برنامه ريزي براي معاون��ت جوانان، مرخصي 
طولاني م��دت كارلوس كرش، دخال��ت در عزل و 
نصب هاي رؤساي فدراس��يون هاي ورزشي، عدم 
نظارت بر فوتبال و نداشتن برنامه در توسعه ورزش 
همگاني از جمله دلايلي است كه نمايندگان را به 

استيضاح مجاب كرده است. 
  بلاتكليفي فدراسيون ها

با وجود آنكه ورزش ايران سال آينده المپيك ريو 
را در پيش دارد اما برخي از فدراسيون هاي ورزشي 
با مشكل بلاتكليفي دس��ت و پنجه نرم مي كنند. 
در حال حاضر هفت فدراسيون با سرپرست اداره 
مي ش��وند و هنوز در انتظار برگ��زاري انتخابات 
هستند. علاوه بر اين اهالي جودو كه چندي پيش با 
استعفاي رئيس فدراسيون مواجه شدند هم منتظر 

روشن شدن آينده اين رشته پرحاشيه هستند. 
  وزير محبوب فدراسيون فوتبال

رئيس فدراسيون فوتبال براي راضي نگه داشتن وزير 
ورزش مجبور به انجام تغيير و تحولاتي اجباري شد 
تا آنجا كه كفاشيان برخي از مديرانش را به رغم ميل 
باطني كنار گذاشت. ولي حال كه بحث استيضاح 
گودرزي سرزبان ها افتاده اهالي فدراسيون بدشان 
نمي آيد طرح مذك��ور هرچه زودتر به س��رانجام 
برس��د. اين در حالي اس��ت كه گفته مي شود در 
ساختمان سئول نام يك گزينه نيز براي جانشيني 
احتمالي دكتر گودرزي مطرح شده، گزينه اي كه به 
شدت مورد علاقه و حمايت برخي از مديران فعلي 
فدراسيون فوتبال است و در صورت تحقق اين رؤيا 

دست آنها در اداره فوتبال باز تر خواهد شد. 
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 وزارت ورزش 
حاضر به تعامل با مجلس نيست

دلي��ل ارائه طرح اس��تيضاح وزير ورزش 
از س��وي نمايندگان اين اس��ت كه اين 
وزارتخانه حاضر با تعام��ل با نمايندگان 
ملت نيست. نمايندگان مجلس نماينده 
اف��كار عموم��ي در كش��ور هس��تند و 
نمي توانند در برابر برخي اتفاقات بي تفاوت 
باشند. ضمن اينكه خواسته مردم از آنها 
ورود به برخي اتفاق��ات و حوادث و حل 
مشكلات اس��ت. يكي از موضوعات مهم 
كشور كه از سوي مردم با حساسيت فوق العاده اي دنبال مي شود و باعث 
شده نمايندگان نيز با جديت پيگير آن باشند حوزه ورزش است كه به 
عبارتي با همه مردم ارتباط دارد. وزارت ورزش به عنوان متولي ورزش 
قهرماني و همگاني در كشور نيز بايد قبول كند كه نمايندگان مجلس 
وظيفه ذاتي ش��ان نظارت بر عملكرد بخش هاي مختلف دولت است و 
نمي توانند برخي مسائل را ناديده بگيرند چراكه مردم با همين خواسته 
به آنها رأي دادند. در مدت اخير، ورزش چالش هاي بي شماري را تجربه 
كرده كه باعث نگراني نمايندگان مردم در مجلس ش��ده تا جايي كه 
برخي از نمايندگان با امضاي درخواستي، تقاضاي ارائه طرح استيضاح 
وزير ورزش و جوانان در صحن علني مجلس شده اند و اين درخواست به 
هيئت رئيسه مجلس شوراي اسلامي نيز تقديم شده است. واقعيت اين 
است كه نمايندگان مجلس چندان راغب نيستند كه براي رفع برخي 
مشكلات در وزارتخانه ها، كار را به استيضاح وزير بكشانند ولي در برخي 
موارد اين خود وزرا هستند كه به علت نداشتن تعامل با نمايندگان، كار 
را به استفاده نمايندگان از اهرم فشار مي رسانند. وزير ورزش نيز در اين 
مدت كه برخي نمايندگان دغدغه هاي خود را بيان كردند مي توانست 
با تعامل پاسخگوي اين دغدغه ها باشد تا كار به اين مرحله نكشد. البته 
منكر اين نمي ش��ويم كه وزير ورزش در اين مدت برخي فعاليت هاي 
مناس��ب را در كارنامه مديريتي خود ثبت كرده ولي بايد بداند كه در 
برابر مردم مسئول است و نمايندگان مجلس نيز وكلاي ملت هستند. 
هرچند كه هنوز هم وزير ورزش و جوانان مي تواند در نشستي با طراحان 

استيضاح، به بسياري از ابهامات اين نمايندگان پاسخ دهد.

آماده شدن شاگردان كرش زير تيغ آفتاب
اين روزها كرش زي��ر تيغ آفتاب تهران، ش��اگردانش را براي بازي 12 
ش��هريور با گوام در انتخابي جام جهاني روس��يه آماده مي كند. پس 
از فروكش كردن هياهوي بازي س��تارگان ايران و س��تارگان جهان و 
تعطيلي ليگ، اين تيم ملي فوتبال اس��ت كه از ام��روز به صدر خبرها 
مي آيد، تيمي كه پس از بازي با گوام، 17 شهريور بايد در دهلي با هند 
بازي كند. در حالي ملي پوش��ان خودش��ان را براي اين دو بازي آماده 
مي كنند كه با توجه به جوانگرايي كرش در تيم و دعوت از هفت بازيكن 
مشترك با تيم اميد، اختلافات تيم بزرگس��الان و تيم اميد دوباره سر 

زبان ها افتاده است. 
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شيوا نوروزي
  گزارش

برگزاري المپياد ورزشي برادران بسيج
هفتمين دوره المپياد فرهنگي ورزش��ي پايگاه هاي استعداديابي برادران 
بسيج از دوشنبه 9 شهريور به ميزباني سپاه انصارالمهدي)عج( در زنجان 
آغاز مي شود. در اين رقابت ها كه كه به مدت سه روز برگزار مي شود، هزار و 
800 ورزشكار از 31 استان كشور در رشته هاي ورزشي ووشو، كاراته، كشتي، 
تكواندو، دووميداني، جودو، تيراندازي، تيروكمان با هم به رقابت مي پردازند. 
-------------------------------------------------------------

كريمي به عيادت معلولان رفت
پيشكسوت فوتبال كشورمان با حضور در مشهد مقدس از معلولان يك 
آسايش��گاه عيادت كرد. علي كريمي، پيشكسوت باشگاه پرسپوليس 
صبح ديروز عازم مشهد مقدس ش��د و با حضور در آسايشگاه معلولين 

شهيد فياض بخش از معلولان اين مؤسسه عيادت كرد. 
-------------------------------------------------------------

حضور الهه احمدي در فينال فيناليست هاي جهان
الهه احمدي در جمع 9 تيرانداز برتر س��ال 2015 جهان در مسابقات 
فينال فيناليست هاي مونيخ آلمان قرار گرفت. در World Cup هايي 
كه طي يك سال برگزار مي شود، نفرات برتر در هر رشته با توجه به امتياز 
كسب شده، از سوي فدراس��يون جهاني تيراندازي به مسابقات فينال 
فيناليست ها دعوت مي شوند. تنها نماينده كشورمان در مسابقات فينال 
فيناليست ها كه از 9 تا 16 شهريور برگزار مي شود در رشته تفنگ 10 
متر بانوان در روز 14 شهريور ماه به مصاف حريفان جهاني خود مي رود. 
-------------------------------------------------------------

سقوط يك پله اي شاگردان كواچ در رنكينگ جهاني
رنكينگ فدراس��يون جهاني واليبال براي تيم هاي بزرگسالان كشورهاي 
مختلف اعلام ش��د كه در رده بندي جديد، تيم ملي واليبال ايران با يك پله 
سقوط در مكان يازدهم جهان قرار گرفت. در اين رده بندي، تيم هاي برزيل، 
روسيه، لهستان، ايتاليا و امريكا بدون تغيير در مكان هاي اول تا پنجم ايستادند. 

تيم ملي ايران با 129 امتياز در جايگاه يازدهم تيم هاي جهان قرار دارد.

  چـهـره ها / فريدون حسن

دنيا حيدري

88498432سرويس ورزشي

پرش گودرزي از مانع استيضاح!

ممنون كه با ما بازي كرديد!
ش��ايد اگر 10 س��ال پي��ش مي گفتند 
سرمربي تيم ملي واليبال روسيه به خاطر 
بازي با ايران از مسئولان كشورمان تشكر 
كرده همه از آن به عنوان دروغ س��يزده 
ياد مي كردند اما ام��روز واليبال ايران در 
جايگاهي قرار دارد كه وقوع اين اتفاق و 
بيان اين حرف اصلًا جاي تعجب ندارد. ولاديمير آلكنو، سرمربي 
تيم ملي واليبال روسيه پس از بازي دوم تداركاتي تيم كشورش با 
تيم ملي واليبال ايران گفت: »خوشحالم كه ايراني ها پذيرفتند با 
ما بازي كنند. از مسئولان ايران تشكر مي كنم. ايران حريف بسيار 
سخت و خوبي براي ما محسوب مي شود و ما در بازي برابر اين تيم 
به نقاط ضعف و اش��تباهات تكنيكي و تاكتيكي خود پي برديم و 

بتوانيم خود را براي ديدارهاي مهم بعدي آماده كنيم.«

فوتباليست هاي سرباز بايد دادگاهي شوند
حتماً در جري��ان پرونده قطور بازيكنان 
س��رباز فوتبال هس��تيد، همان ها كه با 
جعل مدرك كارت پايان خدمت گرفتند 
اما نه تنبيه شدند ونه به خدمت سربازي 
رفتند. بلكه فقط از اين تي��م به آن تيم 
جابه جا شدند و بزرگ ترين جاعل شان 
هم در قطر خوش��گذراني مي كند اما با گذشت مدت زمان زياد 
از اين پرونده گويا وزارت ورزشي ها تازه به اين نتيجه رسيده اند 
كه بايد با اين خاطيان برخورد شديد تري صورت مي گرفت. رضا 
حسني خو، مديركل وزارت ورزش مي گويد: »بايد تخلف اين افراد 
در دادگاه صالحه بررسي شود و پرونده آنها به مراجع قانوني ارجاع 
شود، از همان ابتدا هم اصرار داشتيم پرونده اين بازيكنان بايد در 

دادگاه صالحه بررسي شود.«

كشتي در خون ايراني هاست
ال��دار كورتانيدزه ب��راي علاقه مندان به 
كشتي نامي آشناست. حريف سرسخت و 
دست و پاگير عليرضا حيدري كه سال ها 
با ملي پوش برجس��ته كشورمان شانه به 
شانه كشتي گرفت و گاهي برد و گاهي هم 
باخت. شنيدن حرف هاي او در خصوص 
كشتي ايران بعد از بازنشستگي جالب است. قهرمان گرجستاني 
مي گويد: »مردم بزرگ ترين سرمايه كشتي ايران هستند و به خوبي 
اين رشته را مي شناسند. هرگاه كشتي گيران ما با ايراني ها مصاف 
دارند به آنها مي گويم كه اگر پيروز شويد به فينال مي رسيد، چون 
كشتي در خون ايراني هاس��ت و آنها هميشه شانس اول به دست 
آوردن مقام قهرماني هستند. البته بايد از خونگرمي و مهمان نوازي 

مردم ايران هم ياد كنم كه در هر سفر با آن روبه رو شدم.«

سعيد احمديان

سيدشريف حسيني

عضو هيئت رئيسه مجلس 

سي و هشتمين دوره مسابقات بسكتبال جام ويليام جونز تايوان از ديروز آغاز شد 
و تيم ملي بسكتبال كشورمان در اولين ديدار خود موفق شد مقابل كره جنوبي به 
برتري 77 بر 46 برسد. بسكتباليست هاي ايران در اين بازي ابتدا در كوارتر اول نتيجه 
را با حساب 14 بر 12 به حريف خود واگذار كردند اما در ادامه موفق شدند نيمه اول 
را با حساب 36 بر 22 به سود خود خاتمه دهند و در پايان كوارتر سوم نيز بازي را 57 

بر 38 به سود خود ادامه دادند. ايران در نهايت اين بازي را 77 بر 46 برنده شد و شروع 
خوبي در جام ويليام جونز داشت. درك بائرمن براي اين مسابقه تيمش را با تركيب، 
مهدي كامراني، جواد داوري، سعيد داورپناه، اوشين ساهاكيان و حامد حدادي به 
ميدان فرستاد. محمد جمشيدي با كسب 13 امتياز به عنوان امتيازآورترين بازيكن 

شناخته شد. ملي پوشان كشورمان امروز به مصاف تايوان الف خواهند رفت. 

 پيروزي
 بسكتباليست هاي ايران 
 مقابل كره جنوبي 
در ويليام جونز

مي خواهند موفقيت جهاني شطرنج را كمرنگ كنند 
تيم شطرنج ايران براي نخستين بار موفق شد مقام قهرماني جهان در المپياد زير 16 سال را به دست 
آورد. ايران به رغم شكست در دور دهم مقابل چين توانس��ت با كسب 16 امتياز تيمي و 29/5 امتياز 
انفرادي قهرمان شود. تيم زير 16 س��ال ايران پيش از اين چندين بار مقام دوم و سوم 
جهان را كسب كرده بود و بارها شانس كسب مقام اول را در آخرين دور از دست داده 
بود. امير حسيني، سرپرست فدراسيون شطرنج در خصوص قهرماني تيم زير 16 
سال ايران در المپياد جهاني، گفت: »تيم ايران روند رو به رشدي داشته است. 
اين مسابقات از سطح بالايي برخوردار بود، اما متأسفانه انعكاس خوبي در 
رس��انه ها نداش��ت. . قهرماني جهان كاري بوده كه با بر نامه ريزي چندين 
ساله اتفاق افتاده است. من نمي دانم چرا مي خواهند بگويند كه سطح اين 
مسابقات پايين بوده و اقتدار ايران را پايين بياورند. اگر برخي ادعا مي كنند 
كه شطرنج را دوست دارند پس بايد عرق ملي داشته باشند و موفقيت هاي 

ايران را به خوبي بازتاب دهند. اينها فقط بغض به شطرنج دارند.«

به جوانان در قهرماني جهان اميدوار هستم
چند روز ديگر كشتي گيران فرنگي و آزاد عازم لاس وگاس مي شوند تا در مسابقات جهاني امريكا روي تشك 

بروند. رسول خادم در اين باره مي گويد: »كشتي روزهاي سختي را در اين ماه پيش دارد و 
مسابقات گزينشي المپيك در امريكا شرايط دشوار و مبارزات سختي را براي ما رقم 
خواهد زد. با توجه به اينكه برخي نفرات باتجربه كنار رفتند و كشتي گيران جواني جاي 
آنان را گرفته اند كه حتي براي مرتبه اول در مسابقات قهرماني جهان شركت مي كنند 

اما بسيار به اين جوانان اميدوار هستم و اميدوارم كه پيام آور افتخار و سربلندي براي 
مردم باشند چراكه شاهد بودم خيلي زحمت كشيدند و اميدوارم كه به نتيجه 
برسند.« رئيس فدراسيون كشتي در خصوص نامگذاري پنجم شهريور به 
عنوان روز ملي كشتي نيز گفت: »كشتي صرفاً يك رشته ورزشي نيست، بلكه 
يك فرهنگ است و با ارزش هاي جوانمردي و پهلواني تاريخ كشورمان پيوند 
خورده است. اميدوارم كه اين روزماندگار و پايدار در تاريخ كشتي روزبه روز به 

غناي فرهنگي اين رشته ورزشي اضافه كند.«

وحيد صابري
  منهاي فوتبال

حدادي بايد پاسخگوي عملكردش باشد
احسان مهاجر شجاعي، سرپرست 
دبيري فدراسيون دووميداني درباره 
عملكرد ضعيف حدادي در قهرماني 
جهان گفت: »تمام ش��رايط براي 
احس��ان حدادي فراهم شده بود و 
خودش بايد پاسخگوي عملكردي 
كه در مس��ابقات جهاني داش��ت، 
باشد. ما هر كاري كه از دس��تمان بر مي آمد انجام داديم و همه 
امكانات را برايش فراهم كردي��م و اجازه نداديم دغدغه مالي هم 

داشته باشد. بيشتر اردوهاي او در خارج از كشور برگزار  شد.«

با مسابقه به مدال المپيك نزديك مي شويم
نجم��ه خدمت��ي بان��وي تيران��داز 
كش��ورمان كه س��هميه حضور در 
المپي��ك را گرفته اس��ت مي گويد: 
»حضور در مسابقات برون مرزي به 
همراه اردوهاي آمادگي مي تواند ما را 
به كسب مدال در المپيك نزديك كند 
و مي توانيم خود را مانند رقبايمان به 
س��طوح بالاتر برس��انيم و صددرصد مدال المپيك را نيز به دست 
مي آوريم. حريفان ما هر روز 300 فشنگ مي زنند ولي ما يك هفته 

مانده به اعزام ها يك هفته تنها با 200 فشنگ تمرين مي كنيم.«

هر كس پول دارد، بياورد
ليگ برتر بس��كتبال هنوز ش��روع 
نشده، وارد چالش شده است. قزوين 
و ش��هركرد به خاطر مسائل مالي 
انصراف داده اند، مش��حون، رئيس 
فدراسيون بس��كتبال در اين باره 
گفت:»همين الان هم دو تيممان به 
خاطر بي پولي انصراف داده اند. اگر 
بخواهي در را ببندي كه هيچ كس نيايد، با اين وضع اقتصادي يكي 
پس از ديگري مي روند سراغ كارشان و بسكتبال تعطيل مي شود. 

ما اين راه را باز گذاشتيم تا هر كس پول دارد، بيايد.«

تلاش براي كنار گذاشتن وزير ورزش بي نتيجه ماند


